
Room On The Broom Activities

Room on the Broom activities are an engaging way to bring to life the beloved
children’s book written by Julia Donaldson and illustrated by Axel Scheffler. This delightful
story follows a kind witch and her animal friends as they embark on a whimsical
adventure, showcasing themes of friendship, cooperation, and kindness. Incorporating
activities inspired by the book can enhance children’s understanding of its themes while
encouraging creativity and critical thinking. In this article, we will explore various
activities based on "Room on the Broom," including crafts, educational games, and
storytelling techniques, making it a perfect resource for parents, educators, and
caregivers.

Overview of "Room on the Broom"

Before diving into the activities, it is essential to understand the story's core message and
characters.

Main Characters



1. The Witch - The protagonist who is kind-hearted and generous.
2. The Dog - A loyal friend who joins the witch on her broom.
3. The Cat - A clever and somewhat jealous cat who also hops onto the broom.
4. The Bird - A cheerful character that brings humor to the story.
5. The Frog - A quirky addition who contributes to the witch's adventure.

Summary of the Story

The story begins with a witch who is flying on her broomstick when she loses some of her
belongings. As she encounters various animals, they all ask to join her on the broom. With
each new addition, the broom becomes more crowded. The climax arises when a fearsome
dragon appears, leading to a thrilling and humorous twist. The tale concludes with the
characters working together, reinforcing the concept of teamwork.

Room on the Broom Activities

To immerse children in the story, here are several fun and educational activities that can
be organized around "Room on the Broom."

1. Storytelling and Dramatic Play

Encouraging children to retell the story can enhance their comprehension and
communication skills.

- Role-Playing: Assign roles to children (witch, dog, cat, bird, frog) and allow them to act
out the story. Provide props like broomsticks, hats, or animal masks to make it more
engaging.
- Puppet Show: Create puppets representing each character and have children perform a
puppet show based on the story. This can be done using sock puppets, paper bag puppets,
or finger puppets.

2. Craft Activities

Crafting is an excellent way to encourage creativity and fine motor skills.

- Witch's Hat Craft: Provide black construction paper and have kids create their own witch
hats. They can decorate them with stickers, glitter, or drawings.
- Broomstick Making: Use a cardboard tube and strips of brown paper or straw to create
broomsticks. Kids can personalize their broomsticks with colors and drawings.



3. Educational Games

Games can reinforce learning concepts while making it enjoyable.

- Character Matching Game: Create cards with character images and corresponding
names. Children can match the characters to their names, enhancing recognition skills.
- Story Sequencing: Print out key scenes from the book and have children arrange them in
order. This activity helps develop comprehension and sequencing skills.

4. Nature Walk and Scavenger Hunt

Taking the story outdoors can make it even more interactive.

- Nature Walk: Organize a nature walk where children can look for items related to the
characters (e.g., leaves for the broom, twigs for the frog). Discuss the importance of
nature and how it relates to the story.
- Scavenger Hunt: Create a scavenger hunt with items that can be found outside, like
feathers (for the bird) or stones (for the frog). Provide a checklist for children to mark off
each item they find.

5. Cooking and Snack Activities

Incorporating food can be a fun way to engage children.

- Witch’s Brew: Prepare a simple soup or smoothie and allow children to help add
ingredients. Discuss how each ingredient represents a character (e.g., green peas for the
frog, orange carrots for the broom).
- Broomstick Pretzels: Make pretzel rods and have children dip them in chocolate and
decorate them with sprinkles. This activity can be tied back to the witch's broom and the
theme of creativity.

6. Arts and Literacy Activities

Combining art with literacy promotes creativity and language skills.

- Illustration Activity: Have children illustrate their favorite scene from the book. They can
use crayons, markers, or watercolor paints.
- Writing Prompts: Encourage children to write a short story about what happens after the
events of "Room on the Broom." This can help develop their writing skills and imagination.

7. Music and Movement Activities

Integrating music and movement can make learning more dynamic.



- Room on the Broom Song: Create a simple song summarizing the story and teach it to the
children. Encourage them to create movements to go along with the lyrics.
- Dance Party: Play music and have a dance party, encouraging children to dance like the
characters in the story. For example, they can hop like the frog or twirl like the witch.

8. Thematic Learning Units

Creating a thematic learning unit can deepen children’s understanding of the story’s
themes.

- Theme of Friendship: Discuss what friendship means and how the characters in the story
help one another. Engage children in group discussions about their friendships.
- Teamwork and Cooperation: Organize team-building exercises that require collaboration,
emphasizing the importance of working together just like the characters in the book.

Conclusion

Incorporating Room on the Broom activities into storytelling sessions, classrooms, or home
learning environments can create a rich and immersive experience for children. Through
crafts, games, dramatic play, and thematic discussions, children not only enjoy the
delightful narrative but also learn essential skills like teamwork, creativity, and
communication. Parents and educators can utilize these activities to promote a love for
reading while reinforcing valuable life lessons that resonate with young audiences. So
gather your materials, summon your imagination, and embark on a magical journey with
the witch and her friends, making the enchanting world of "Room on the Broom" come
alive!

Frequently Asked Questions

What are some creative arts and crafts activities related
to 'Room on the Broom'?
You can create a witch's hat, a broomstick using craft materials, or even make puppets of
the characters from the story.

How can I incorporate 'Room on the Broom' into a
storytelling session?
Use props for each character, act out the story with children, or have them create their
own endings to the story.



What are some educational activities that can be tied to
'Room on the Broom'?
Activities can include identifying shapes and colors of the characters, counting the
animals, or creating a simple map of the witch's journey.

Are there any interactive games that can be played
based on 'Room on the Broom'?
You can play a scavenger hunt where children find items related to the story or a
matching game with character cards.

Can I use 'Room on the Broom' for a themed party?
Absolutely! You can create a 'Room on the Broom' theme with decorations, snacks inspired
by the story, and activities like a broomstick relay race.

What songs or rhymes can I connect to 'Room on the
Broom' activities?
You can use songs about witches or create simple rhymes that mimic the story's rhythm
and themes.

How can I adapt 'Room on the Broom' activities for
different age groups?
For younger children, focus on simple crafts and storytelling, while older kids can engage
in more complex games or creative writing.

What are some ways to encourage literacy through
'Room on the Broom' activities?
Encourage children to read the book aloud, create their own stories inspired by the
characters, or write letters from the perspective of the witch.

How can I use 'Room on the Broom' to teach about
friendship and teamwork?
Discuss how the characters help each other in the story, then organize group activities
where children must work together to complete tasks.
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房间 Room - 豆瓣电影
Sep 4, 2015 · 自由对于人性到底有多重要 电影《房间》（Room 2015）讲述的故事并不复杂，但故事背后的政治隐喻细思起来挺有意思。 “房间”其实是在自由的世界中
圈起的一个不自由空间，但这个空 …

隔壁房间 The Room Next Door - 豆瓣电影
Sep 2, 2024 · 英格丽（朱丽安·摩尔 Julianne Moore 饰）和玛莎（蒂尔达·斯文顿 Tilda Swinton 饰）年轻时是好朋友，她们曾在同一家杂志社工作。后来
英格丽成为了一名小说家，而玛莎成为了一名战...

知乎 - 有问题，就会有答案
知乎，中文互联网高质量的问答社区和创作者聚集的原创内容平台，于 2011 年 1 月正式上线，以「让人们更好的分享知识、经验和见解，找到自己的解答」为品牌使命。知乎凭借认真、
专业、友善的社区 …

知乎知学堂 - 知乎
知乎知学堂 - 知乎旗下职业教育品牌，专注于成人用户职业发展，聚集各领域优质教育资源，依托自身科技实力打造的一站式在线职业教育平台。知乎，中文互联网高质量的问答社区和创作者张
集的原创内 …

如何评价《Roomgirl》这款游戏？ - 知乎
先说结论我评价是 画面：好，但没有新意。不过社后面出的几个游戏mod都可以通用。 剧情玩法：新不如打了mod的 模拟人生4，老不如 i社 的老游戏，甚至 骨头镇 这种。 不可接
受的缺点：i社著名的剧 …

中公教师app怎么在电脑端看？ - 知乎
教师资格赠送课程电脑观看方式如下： 第一步：点击此网址： 3min-class.offcn.mobi/l 第二步：打开 中公教师APP，查看目录中“电脑”按钮 第三步：利用点击“电
脑”按钮后的扫码窗口，扫描网址中的 二 …

Chat Support Help
Official Chat Support Help Center where you can find tips and tutorials on using Chat Support and
other answers to frequently asked questions.

A片现场不NG (豆瓣) - 豆瓣电影
May 9, 2015 · 又是一天忙碌的开始，化妆师都筑带着妆髮工具来到AV拍片现场，打点忙乱的多P溷战拍摄工作。除了接连的突发状况、情绪化的二百五导演、粗枝大叶的助理之外，
都筑还得伺候任性难搞 …

Learn why a Google Calendar meeting room declines an event
Learn how to add a room to an event. A Google Calendar meeting room may decline an event for
various reasons, either at the time of booking or afterward. Tips: When a room booking is …

Join a class with a class code in Google Classroom
To join a class, you just need to enter the class code once. After you join, you don’t need to enter the
code again. If you forget, lose, or delete the code before you join the class, ask your teacher …

房间 Room - 豆瓣电影
Sep 4, 2015 · 自由对于人性到底有多重要 电影《房间》（Room 2015）讲述的故事并不复杂，但故事背后的政治隐喻细思起来挺有意思。 “房间”其实是在自由的世界中
圈起的一个不自由空 …

隔壁房间 The Room Next Door - 豆瓣电影
Sep 2, 2024 · 英格丽（朱丽安·摩尔 Julianne Moore 饰）和玛莎（蒂尔达·斯文顿 Tilda Swinton 饰）年轻时是好朋友，她们曾在同一家杂志社工作。后来
英格丽成为了一名小说家，而玛莎成为 …
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知乎 - 有问题，就会有答案
知乎，中文互联网高质量的问答社区和创作者聚集的原创内容平台，于 2011 年 1 月正式上线，以「让人们更好的分享知识、经验和见解，找到自己的解答」为品牌使命。知乎凭借认真、
专业 …

知乎知学堂 - 知乎
知乎知学堂 - 知乎旗下职业教育品牌，专注于成人用户职业发展，聚集各领域优质教育资源，依托自身科技实力打造的一站式在线职业教育平台。知乎，中文互联网高质量的问答社区和创作者
…

如何评价《Roomgirl》这款游戏？ - 知乎
先说结论我评价是 画面：好，但没有新意。不过社后面出的几个游戏mod都可以通用。 剧情玩法：新不如打了mod的 模拟人生4，老不如 i社 的老游戏，甚至 骨头镇 这种。 不可接
受的缺 …

中公教师app怎么在电脑端看？ - 知乎
教师资格赠送课程电脑观看方式如下： 第一步：点击此网址： 3min-class.offcn.mobi/l 第二步：打开 中公教师APP，查看目录中“电脑”按钮 第三步：利用点击“电
脑”按钮后的扫码窗口，扫描网 …

Chat Support Help
Official Chat Support Help Center where you can find tips and tutorials on using Chat Support and
other answers to frequently asked questions.

A片现场不NG (豆瓣) - 豆瓣电影
May 9, 2015 · 又是一天忙碌的开始，化妆师都筑带着妆髮工具来到AV拍片现场，打点忙乱的多P溷战拍摄工作。除了接连的突发状况、情绪化的二百五导演、粗枝大叶的助理之外，
都筑还得伺 …

Learn why a Google Calendar meeting room declines an event
Learn how to add a room to an event. A Google Calendar meeting room may decline an event for
various reasons, either at the time of booking or afterward. Tips: When a room booking is …

Join a class with a class code in Google Classroom
To join a class, you just need to enter the class code once. After you join, you don’t need to enter the
code again. If you forget, lose, or delete the code before you join the class, ask your …

Discover engaging 'Room on the Broom activities' for kids that spark creativity and fun! Learn more
about crafts
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